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Milí sousedé, 
advent se tak rychle přehoupl k nejkrás-
nějším svátkům v  roce, tak jako celý 
uplynulý rok a letošní sníh. Možná nám 
čas utíká rychleji, čím jsme starší, pro-
tože si vážíme každého dalšího dne. 
Letos jsme přidali další vánoční výzdobu 
i do našeho parku a na novou zastávku. 
Třpyt světel nám nahrazuje hvězdy na 
nebi, které v tomto období kolikrát ne-
jsou vidět. Chceme si posvítit i na tu bet-
lémskou hvězdu, pod kterou můžeme 
najít Ježíška. Děti rozzářenýma očima 
dychtivě očekávají překvapení. Tím je 
tato doba kouzelná. Měli bychom se nyní 
zastavit a nastavit si v sobě klid. Ohléd-
nout se za rokem, který nás opouští. Přeji 
Vám všem, abyste se o Vánocích setkali 
se svými nejbližšími a obklopili se svými 
přáteli. Přeji Vašim rodinám pevné 
zdraví, dostatek času na své zájmy 
a osobní setkávání. Přeji všem rodičům, 
aby byli dostatečně pevní a důslední ve 
své výchově a dokázali dětem nahradit 
touhu žít v elektronickém světě. Empatie 
a city ke starší generaci se musí učit od 
mládí. Láska, porozumění a hřejivé slovo 

se nedají vyfotit a nasdílet. I my máme 
sice elektronickou úřední desku na ci-

hlové zdi obecního 
úřadu, ale stejně nej-
lépe funguje ta naše 
vesnická ústní re-
klama… Snažili jsme 
se s  týmem zastupi-
telů, zaměstnanců 
i dodavatelů a dobro-
volníků po celý rok 
pro Vás udělat, co 
bylo zapotřebí a v na-
šich silách. Něco šlo 

rychle a dopadlo to podle našich představ, 
něco se nedaří. Možná na to není správný 
čas anebo to nemá být. Takový je život. 
Přeji Vám všem, ať najdete ty optimis-
tické brýle a poradíte si, i když vidíte to 
zimní zatažené nebe nad námi. Slunce 
pak ani neví, jak se nám tu obyčejným 
lidem žije… Ať máte všichni důstojné 
podmínky pro zdravý život! 
Úspěšné vykročení do nového roku 2024 
a zvládnutí všech překážek 

Vám přeje Vaše starostka  
Pavlína Komeštíková 

Úvodník starostky

Budování v obci na přelomu 2023 - 2024 
Školní jídelna s novou kapacitou nabízí 
výběr ze 2 jídel i pro cizí strávníky. 
Je dokončena komunikace Pod Silnicí od 
společnosti Šnajdr stavby s.r.o.. Chodník 
a  autobusová zastávka na Mělnické se 
přesouvají na začátek roku 2024. Společ-
nost OK stavby s.r.o. dokončila opravu 
autobusové zastávky U Slávisty a bude 
montovat přístřešek na zastávce Na Staré 
Štaci, Pražská. Firma David Macek do-
končuje komunikaci silnice Na Strouze. 
Veřejné osvětlení této ulice provádí firma 
Pavla Fukny. Veřejné osvětlení v Želez-
niční provedla firma Jurčovských. Firma 
Neumann stavby s.r.o. bude pokračovat 
v  budování II. etapy komunikace Za 
Váhou. Firma Červenka Bohumil provádí 
výtluky prašných komunikací. 
Projektové dokumentace jsou hotové 
u komunikace Polní I.  etapa, zpracovává 
se projekt na ZŠ Přístavba II. stupně. Jed-
náme o intenzifikaci ČOV a možnosti pří-
stavby 3. linky. Budeme pokračovat 
v opravách veřejného osvětlení dle po-
časí. 

Pavlína Komeštíková
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Vítáme nové občánky 
Novými občánky naší obce jsou:  

* Vlasáková Kateřina 
* Svoboda Mirek 

Vítáme je s přáním, aby se jim na světě mezi 
námi v Libiši líbilo a ve zdraví dobře žilo.

Rada obce Libiš: 
n  na návrh sociální komise schválila dva 

finanční dary hendikepovaným dětem 
z Libiše. 

n  schválila objednávku předprojektové 
studie navýšení kapacity čistírny od-
padních vod. 

n  schválila cenovou nabídku na ošetření 
dřevin v sídlišti Libiš – ulice Budova-
telů, ulice U Zahrádek a ulice V Cha-
loupkách. 

n  schválila objednávku vzduchovou 
trampolínu a přitom revokovala starší 
objednávku jiné trampolíny. 

n  schválila objednávku geodetického 
zaměření Vojtěšského rybníku. 

n  schválila objednávku úpravy projektu 
přístavby Základní školy Libiš pro 2. 
stupeň. 

n  schválila objednávku odborného vyjá-
dření u společnosti Arnika k EIA na 
Průmyslové energetické centrum Ne-
ratovice. 

n  rozhodla o doplnění stanoviska k vý-
stavbě rodinného domu s obslužnou 
funkcí. 

n  schválila dodatky ke smlouvám o dílo 
s firmou ŠNAJDR stavby Mělník na 
opravu komunikace ulice Pod Silnicí 
(změna doby plnění a ceny díla) a na 

opravu chodníku a  autobusové za-
stávky Mělnické ulice (změna doby 
plnění). 

n  schválila cenovou nabídku společnosti 
Skákejte CZ na provedení hrazení do-
padové plochy okolo hopsakoulí. 

n  schválila dvě věcná břemena k přípoj-
kám. 

n  schválila připomínky k přepracované 
dokumentaci EIA na Průmyslové 
energetické centrum Neratovice. 

n  vzala na vědomí zpracování připomí-
nek k opakovanému návrhu opatření 
obecné povahy o stanovení změny zá-
plavového území vodního toku Labe 
a  jejich odeslání Krajskému úřadu 
Středočeského kraje. 

n  schválila cenovou nabídku na výměnu 
elektrického kabelového vedení veřej-
ného osvětlení v Železniční ulici. 

n  schválila provedení traktorových prací 
souvisejících s odvozem listí a trávy 
z obecních pozemků. 

n  vzala na vědomí ukončení smlouvy 
o vkladu, nájmu a provozování vodá-
renské infrastruktury VODOVOD 
Libiš z důvodu převedení vodohospo-
dářského majetku do společnosti Vo-
dárny Kladno-Mělník, a.s. 

n  vzala na vědomí ukončení Smlouvy 

o nájmu a provozování vodárenské in-
frastruktury KANALIZACE Libiš 
z důvodu převedení a prodeje vodoho-
spodářského majetku do společnosti 
Vodárny Kladno-Mělník, a.s.   

n  schválila čerpání investičního fondu 
Mateřské školy Libiš na provedení 
druhé části rekonstrukce světel. 

n  schválila vyřazení majetku v Mateřské 
škole Libiš. 

n  vzala na vědomí oznámení Základní 
školy Libiš k vrácení chybně zaúčto-
vané položky. 

n  schválila mimořádnou odměnu ředi-
telce Mateřské školy Libiš. 

n  schválila program na zasedání Zastu-
pitelstva obce Libiš dne 11. 12. 2023. 

n  schválila nájemci obecního pozemku 
stavbu altánu, jehož konstrukce ne-
bude pevně spojena se zemí. 

n  schválila vyjádření k  rekonstrukci 
PVC, sušení a  polymerace v  areálu 
Spolany. 

n  schválila objednávku na účast před-
stavitelů Arnika na veřejném projed-
návání záměru stavby Průmyslového 
energetického střediska Neratovice 
dne 12. 12. 2023 v Neratovicích. 

 
D. Eisner 
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Zprávy z obecní rady v období listopad 2023 až počátek prosince 2023

Robin Hill byl sťat
Celkem 30 dní zdobil vzácný druh 
stromu Gingo biloba ´Robin Hill´ nově 
upravenou plochu u zastávky U Slávisty. 
Neznámý pachatel za bílého odpoledne 
náš jinan dvoulaločný podřezal včetně 
opěrných kůlů! Výtažky z  listů jinanu 
podporují správnou funkci mozku. Tento 
nebo tito neznámí asi ani v apatyce ne-
koupí… Firma OK Stavby s.r.o. zde pro-
vedla stavební práce včetně výsadby 
listnatých stromů, které čekají na připo-
jení ČEZ, aby mohly nasvícené zdobit 
toto prostranství Nové Libiše. V lednu se 
ještě dočkáme dodání přístřešku pro ces-
tující. V příštím roce bude pokračovat II. 
etapa, do které je zahrnut i přechod pro 

chodce. Rostlinný materiál do záhonů vě-
novala Botanická zahrada Praha – Boh-
nice. Tímto děkujeme paní Kristínce 
Límové, díky které jsme tento dar dostali. 
Děkujeme všem ostatním, že si váží Li-
biše, jako pěkného místa k  životu. Vá-
žíme si všech, kteří se o  okolí svého 
bydlení starají a nic neničí! 

P.  Komeštíková

Blahopřejeme  
spoluobčanům, kteří 
oslavili významná jubilea 
Listopad 2023 
Dreveňáková Květuše, Suchý Václav,  
Zámečníková Jana, Vacek Jiří,  
Pomahačová Anna, Albert Karel,  
Špicová Jaroslava 
 
Prosinec 2023 
Pokorný Antonín, Čonka Rudolf,  
Doležal Jaroslav, Novák Jiří,  
Fajtová Naďa, Lašáková Jiřina,  
Šípek Stanislav
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Fotosoutěž na facebookovém profilu obce

Sběrný dvůr jako klíčové místo pro recyklaci v Libiši 
V dnešním článku se zaměříme na jedno z klíčových míst pro recyklaci v naší obci sběrný dvůr. Toto místo není jen pro 
odběr odpadu; je to centrum, kde můžeme společně pracovat na dosažení našich recyklačních cílů a je to začátek cesty od 
odpadu k novým produktům.

V Libiši je sběrný dvůr umístěn v ulici 
Ke Spolaně a provozován společností 
FCC. Je otevřen: 
pondělí, středa, pátek 7:00 - 15:30 
úterý, čtvrtek 7:00 - 19:00 
sobota 7:00 - 14:00 
 
Odpad můžete přivést na přívěsném vo-
zíku či přímo v autě. Již při nakládání ho 
v  ideálním případě třiďte dle druhů, ať 
máte snazší práci při vykládání. Po pří-
jezdu se nejprve na vrátnici nahlásíte. 
Odpad je totiž evidován po jednotlivých 
obcích a na tomto základě jsou sledovány 
jednotlivé recyklační cíle. Na vrátnici se 
zároveň dozvíte, kam máte který druh od-
padu po zvážení vyložit. Vážení probíhá 
na automobilové váze, na kterou najedete 
s  celým autem při vjezdu do sběrného 
dvora a následně při výjezdu. 
Obec Libiš hradí recyklaci a  likvidaci 
všech druhů odpadů s výjimkou stavební 
suti, u které je bezplatný limit 100 kg na 
občana a rok. Nemusíte tak čekat na kaž-
doročně přistavené velkoobjemové kon-
tejnery na objemný odpad a můžete jej 
odvézt rovnou do sběrného dvora. 
Jaká je tedy funkce sběrného dvora a co 
do něj mohu přivést. Je to místo, kam ob-
čané mohou přinášet různé druhy od-
padu, které nelze jednoduše umístit do 
běžných kontejnerů. To zahrnuje elektro-

niku, velké kusy odpadu, nebezpečné 
látky a  další materiály, které vyžadují 
speciální zpracování. 
 
Elektronika a elektrická zařízení 
Sběrný dvůr poskytuje bezpečné pro-
středí pro odběr starých elektronických 
zařízení. Staré počítače, televize, chlad-
ničky a další elektronika mohou být ode-
vzdány na sběrném dvoře, kde jsou 
správně zpracovány a jsou z nich vytě-
ženy suroviny jako železno kovy, hliník, 
drahé kovy. 
 
Velké kusy odpadu a stavební  
materiály 
Pokud se vám doma hromadí velké kusy 
odpadu, jako jsou nábytek, matrace nebo 
stavební materiály, sběrný dvůr je 
ideálním místem pro jeho odevzdání. 
Tímto způsobem minimalizujeme množ-
ství odpadu, které by skončilo na skládce, 
a umožňujeme opakované využití nebo 
recyklaci vhodných materiálů. V našem 
sběrném dvoře se následně dotřiďují dře-
věné části objemného odpadu, ze kterého 
se dělají pelety a slouží jako palivo. 
 
Nebezpečné látky a recyklace olejů 
Pro nebezpečné látky, jako jsou barvy, 
chemikálie a oleje, je sběrný dvůr bez-
pečným místem pro odevzdání. Speciální 

nádoby jsou k  dispozici pro správný 
odběr a následnou recyklaci těchto látek. 
Tím chráníme nejen životní prostředí, ale 
také zabraňujeme jejich škodlivému 
ovlivnění našeho okolí. Můžete přivést 
jakékoliv zbytky barev, fasády, domácí 
chemie. 
 
Bioodpad 
Pokud nemáte doma popelnici na biood-
pad, je samozřejmě možné ho odvézt do 
sběrného dvora. U nás se dělí na větve 
a dřevní hmotu obecně, která je následně 
štěpkována a splována a na listí a trávu, 
která je kompostována. 
 
Samozřejmě sem můžete vyvézt i jaký-
koliv odpad, který se jinak ukládá do ba-
revných kontejnerů na tříděný odpad. 
Sběrný dvůr v Libiši je místem, kde se 
setkáváme nejen s odpadem, ale s příle-
žitostí aktivně přispět k  lepšímu život-
nímu prostředí. Společně můžeme 
využívat tuto lokalitu jako nástroj ke spl-
nění našich recyklačních cílů a k vytvá-
ření udržitelnější a čistší budoucnosti pro 
naši obec. Proto jako hasič prosím, ne-
hromaďte odpad doma a  jako obyvatel 
obce prosím, nevozte ho do lesa, ale do 
sběrného dvora. Uděláme tak Libiš lepší. 
 

Za obec Libiš Michal Štětka

Do 8. prosince 2023 mohli milovníci fo-
tografování poslat do komentáře fotku 
z tohoto místa z Libiše, které na svých 
snímcích zachytila Jiřina Vogeltanzová 
na cestách za maminkou. Společně jsme 
posoudili vložené fotografie, které si na 

profilu ze dne 28. listopadu můžete najít. 
Místo je tak oblíbené, že jsme nemuseli 
představovat. Nachází se v Černínovsku. 
1. místo získává Veronika Dohnanská 
2. místo Nikola Smejkalová 
3. místo Ilona Tumpachová 

Všechny tři výherkyně získávají hrneček 
s  logem Libiše z  letošní bílé kolekce 
2023. Děkujeme za účast a  můžete se 
těšit na další soutěž! 

 
Pavlína Komeštíková 

1. místo 2. místo 3. místo
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Tradiční vánoční tvoření 
v mateřské školce 
V krásné vánoční atmosféře proběhlo letošní tvoření s rodiči 
v mateřské školce. Děkujeme všem za dokonalou přípravu.
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Mobiliář  
a parkování  
v sídlišti  
Budovatelů 

Pokračujeme v  postupné výměně 
a opravě vysloužilého mobiliáře na síd-
lišti. Staré pískoviště nahradily hopsa-
koule s pískem. V tomto vnitrobloku se 
nabízelo tuto sestavu doplnit vzduchovou 
trampolínou. Na jaře dokončíme dorov-
nání terénu s novým trávníkem. Natřeme 
sloupky na věšení prádla, o které starší 
generace nechce přijít. Doplníme nové 
lavičky a odpadkové koše, aby si našly 
místo k  odpočinku všechny generace. 
Dosadíme keře do živého plotu, aby ne-
vypadal jak noty na buben nebo nepřipo-
mínal vylámané zuby starého vlka. 
Vyslechneme názory občanů, které nám 
můžete předat přes předsedy jednotlivých 
družstev. Společně domluvíme parkování 
i zkapacitnění tříděného odpadu. Při par-
kování berte v úvahu, zda nestojíte ve vý-
hledu dalším řidičům a  neparkujte na 
trávě. Přejeme si, aby se Vám v sídlišti 
žilo dobře. PK
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Informace pro občany
Rozpočet obce byl vyvěšen 12. prosince. 
Nyní se po schválení zastupitelstvem za-
dává do systému rozklikávacího roz-
počtu, bude vyhotoven začátkem ledna 
2024 umístěn na našich webových strán-
kách: Rozpočet | Obec Libiš (libis.cz). 
nebo Rozklikávací rozpočet - Obec (imu-
nis.cz) 

Platby za odpady zůstávají pro rok 2024 
ve stejné výši 500 Kč za osobu. Budeme 
připravovat čipování směsných nádob. 
Zamýšlíme se nad dalším tříděním. In-
formace Vám včas sdělíme. Platby budou 
možné od roku 2024 i bezhotovostně kar-
tou na pokladně. Na 1. pololetí vybíráme 
od 1. února. PK

Vážení a milí spoluobčané, 
vím, že blížící se vánoční svátky proží-
váme každý jinak. Většina z nás radostně 
peče vánoční cukroví, shání ten nejkrás-
nější voňavý stromeček a  své byty 
a domy obléká do svátečního zářivého 
kabátu. Těší se každý rok na přicházející 
Vánoce, které by odpradávna měly být 
klidné a  radostné. Jsou mezi námi ale 
i  tací, kteří mají tuto krásnou adventní 
a vánoční dobu spojenou se smutnou udá-
lostí, která je v životě potkala, kdy jim 
například odešel někdo moc blízký. I já 
to tak mám. Vánoce jsou pak spojené do 
konce života i se smutnými vzpomínkami 
a  nikdy to již nemůže být tak, jako to 
bylo před tím. A na ty z Vás, kteří to tak 

mají, teď moc myslím, když Vám chci po-
přát krásné svátky. Přeji Vám všem 
krásné Vánoce. Prožijte je v klidu, bez 
honění a stresu, že nejste dokonalí, že jste 
nestihli to, co jste si naplánovali. Prožijte 
je s lidmi, které máte rádi a užívejte si 
společné chvíle. Nemyslete na to, že ne-
máte uklizeno od sklepa až po komín, ale 
na to, že každá taková chvilka je v životě 
jedinečná, neopakovatelná a užívejte si ji. 
Přeji Vám, abyste byli v  novém roce 
hlavně všichni zdraví, abyste zažili co 
nejvíce krásných okamžiků a co nejméně 
starostí. Aby byl pro Vás příští rok tako-
vým rokem Vašeho života, na který bu-
dete v těch následujících letech, až v něm 
překonáte všechny malé trable které nám 

život přináší, jen hezky vzpomínat. 
Děkuji všem radním, zastupitelům, čle-
nům výborů a  komisí za jejich práci 
v  uplynulém roce, pracovnicím úřadu, 
které si vždy našly čas nám cokoliv vy-
světlit a  pracovníkům údržby obce, za 
kterými byla jejich práce opravdu vidět. 
Děkuji za celoroční práci oběma pedago-
gickým sborům, všem spolkům a jejich 
členům a Vám všem, báječným občanům, 
protože bez Vás a Vašeho zájmu o život 
a  dění v  obci, by naše práce pro řadu 
z nás postrádala smysl. Přeji Vám všem 
pevné zdraví a radostné Vánoce  

 
Jaroslava Holinová

Rubrika: Chci vám napsat... 
Napište nám, co vás v naší obci trápí, nebo naopak, co máte rádi a co vám dělá radost. 

Vzpomínka 

Dne 2. prosince 2023 uplynulo 30 let 
od odchodu pana Jiřího Komeštíka. 
Děkujeme za tichou 
vzpomínku. 
Manželka Květoslava, 
dcera Pavlína a syn Jiří 
s dětmi Adélou a Jiřím. 

Betlémské světlo 
V posledních letech už neodmyslitelně patří k tradičním symbolům Vánoc i Bet-
lémské světlo. Ale co to vlastně je a kde se vzalo? Kdo o tomto vánočním sym-
bolu ještě neslyšel, tak se jedná se o plamínek, který je každoročně zažehnut 
v Betlémě a dopraven do Vídně, aby pak byl následně předán delegacím z celé 
Evropy. Po České republice ho následně po železnici rozváží skautští kurýři. 
 
Skauti z Přístavu Neratovice Vás zvou na tradiční rozdávání Betlémského svě-
týlka. Najděte si chvilku v předvánočním shonu a přijďte si k nám pro plamínek, 
kterým můžete potěšit své blízké a navodit tak hřejivou a pohodovou atmo-
sféru Vánoc. Betlémské světlo je pro nás symbolem míru a přátelství. Zapojte 
se i Vy a obdarujte světýlkem své sousedy a známé. 
 
Kam můžete přijít: v sobotu 23. 12. od 16 do 18 hod k obecnímu úřadu v Li-
biši. Pokud doma nenajdete žádnou lampičku na svíčku či olej, přijďte i tak, pla-
mínek si odnesete v naší sklenici s čajovou svíčkou. Příjemné a poklidné prožití 
vánočních svátků Vám přejí skauti z Přístavu Neratovice. 

Libišská radnice – dvouměsíčník, vydává Obec Libiš, Mělnická 579, 277 11 Libiš, info@libis.cz, www.libis.cz, 
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Doufejme, že i dětem, stejně jako nám 
pedagogům a  ostatním zaměstnancům 
školy, letí školní dny v duchu názvu dneš-
ního článku. 
Říjen letos dopřával pěkné, teplé a ba-
revné podzimní dny. Toho jsme využili 
a vydali jsme se pouštět draky. Děti jsou 
šikovné, starší pomáhaly mladším, a tak 
jsme si užili barevnou podívanou. Sílu 
jsme nabrali u opečených špekáčků. 
Během října a listopadu se postupně vy-
pravily jednotlivé třídy do knihovny 
v Neratovicích. Prvňáci se aktivně zapo-
jili do svého velkého projektu Jsem čte-
nář. Učili se orientovat v  knihovně 
pomocí hledání pokladu. Druháci se se-
známili pomocí knížky On Line ZOO 
s internetem. Třeťáci se věnovali orientaci 
v knihovně a knihovním systému. Dů-
kladně si procvičili abecedu, správné za-
řazení a  ukládání knih. A  nakonec 

čtvrťáci. Ti otevřeli vážné téma Člověk 
s postižením. Páté třídy nebudou ošizené, 
do knihovny se vydají společně v pro-
sinci. 
Svátek 17. listopadu, Den boje za svo-
bodu a  demokracii a  Mezinárodní den 
studentstva, jsme oslavili prací. Každá 
třída připravila vlastní program, kterým 
si tento významný den přiblížila. Státní 
symboly, klíče, zpěv Marty Kubišové, 
hrané scénky, ale i krásný klip Naše cesty, 
to vše zaznívalo ve škole celý den. 
Ve škole jsme opět přivítali žáky okolních 
základních a mateřských škol. Děti se za-
pojily do projektu Spolupráce mezi ško-
lami. Naše heslo v rámci celého projektu 
je „fair play“. Vyzkoušeli jsme si a pro-
věřili naše znalosti z přírodovědy a an-
gličtiny. I ti nejmenší děti dokázaly, že 
jsou kamarádi a nedají se! Součástí se-
tkání byly i sportovní hry a nás moc těší, 

že z  těchto společných chvil vznikají 
nová přátelství mezi žáky. 
S nadcházejícím adventním časem nám 

PLNOU PAROU VPŘED

Adventní a vánoční čas v naší mateřské škole

Adventní čas je kouzelná doba plná oče-
kávání, myšlení na své nejbližší a  také 
čas dobrých skutků. My jsme však za-
stánci toho, že se dobré skutky nemají 
dělat jen o Vánocích. Tak se během mě-
síců října a  listopadu zapojily všechny 
třídy do projektu „Jsem laskavec“. Ra-
dost a laskavý skutek jsme se snažili roz-
dat těm, kteří nám dělají radost celý rok. 
Děti vyrobily z  keramiky stojánky na 
tužky pro naše externí ekonomické 
a mzdové pracovnice, další děti napekly 
muffiny pro paní kuchařky v  základní 
škole a také pro zaměstnankyně našeho 
obecního úřadu. Jedna třída vyrobila lo-
jové koule pro lesní zvířátka a zavěsila je 
na stromy v Černínovsku. 

Adventní čas jsme zahájili s dětmi veřej-
ným vystoupením na jarmarku a zároveň 
jsme i  odpočítali slavnostní rozsvícení 
vánočního stromečku. Hned v  dalším 
týdnu navštívil naši školu Mikuláš s čer-
tem. Anděla někde zapomněli, ale to asi 
proto, že jich je plná školka. Děti Miku-
lášovi zazpívaly písničky, přednesly bás-
ničku a slíbily mu všechno, co v tu chvíli 
slíbit šlo. 
Vánoční výzdoba tříd a  zdobení stro-
mečků děti velmi bavila a při poslechu 
koled a zobání vánočního cukroví to byla 
vážně příjemná atmosféra. Tradičně také 
proběhla vánoční dílna pro rodiče 
s dětmi, sourozence a ostatní členy ro-
diny. Vyráběla se spousta vánočních de-

korací, ozdob, přání, popíjel se čaj a sva-
řák a probíhala vzájemná ochutnávka vá-
nočního cukroví. 
Nezapomněli jsme ani na naše babičky 
a dědečky v pečovatelském domě sv. Ja-
kuba v  Libiši. Navštěvujeme je pravi-
delně a  teď před Vánocemi jim děti 
zazpívaly vánoční písně, zarecitovaly 
básničky a  předvedly i  malý taneček. 
Nejznámější koledy si obyvatelé pečova-
telského domu zazpívali s dětmi. Byl to 
moc hezký a milý moment pro děti i sta-
roušky. A tak by to mělo na Vánoce být. 
Přejeme vám všem krásné a pohodové 
Vánoce a hodně zdraví v novém roce. 

MŠ Libiš, Adéla Švecová,  
učitelka třídy Motýlků

ze školy a školky

Spolupráce mezi školami
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do školy přinesl zklidňující atmosféru ky-
tarista Jindřich Kaulferst, který je již 
naším pravidelným hostem. Díky krás-
ným melodiím jsme v programu prolétli 
celý svět. 
Ve zdravém těle, zdravý duch! Proto ne-
smíme opomíjet sport. Podzimní čtyřboj 
prověřil naše schopnosti a  dovednosti 
v disciplínách skok z místa, skákání přes 
švihadlo, člunkový běh a hod medicinba-
lem. Někteří žáci opravdu mile překva-
pili. 
A opět trošku kultury… Obě první třídy 
navštívili divadelní představení Vánoční 

putování s  anděly. Anděl děti provedl 
celým obdobím adventu a seznámil je se 
zvyklostmi, které se vážou k jednotlivým 
týdnům. 
Celý prosinec jsme ve škole věnovali tvo-
ření krásných vánočních výrobků. Pro-
hlédnout a zakoupit jste si je mohli na 
tradičním jarmarku, spojeným s rozsví-
cením vánočního stromku. Celou akci 
doprovodily naše děti pásmem básniček, 
písniček a  koled. Dočkali jsme se 
opravdu zimního počasí, chumelenice 
a  mráz nám daly zabrat. Děti to však 
zvládly na jedničku, moc děkujeme. 

Od začátku listopadu také pilně nacviču-
jeme vystoupení dětí se zpěvačkou Mag-
dou Malou. Společné zpívání je teprve 
před námi, tak nám držte palce, ať do-
padne dobře. 
Na závěr dovolte, abychom všem popřáli 
krásné Vánoce, plné štěstí, lásky a splně-
ných snů. Do nového roku 2024 pevné 
zdraví, rodinnou pohodu, hodně smíchu, 
radosti a pohody. 

 
Za kolektiv zaměstnanců ZŠ Libiš 

Mgr.  Lenka Bláhová

Vánoční koncert 
Vánoční koncert zpěvačky Magdy Malé a sboru dětí z naší základní školy byl krásným 
adventním zážitkem, který v nás, kteří jsme koncert viděli, zůstane ještě dlouho. Na 
koncert jsem se těšila, protože mám akce s dětmi moc ráda, ale toto vystoupení, to bylo 
něco nádherného. Snad nejsem sama, koho děti dojaly nejen svým zpěvem, ale i svým 
nadšením a připraveností. Pod vedením paní učitelky Bláhové a paní učitelky Pavlí-
nové několik týdnů nacvičovaly ráno před vyučováním sbory k vánočním koledám, 
aby pak na pódiu byly úžasné a připravily nám krásný zážitek. Za sebe moc děkuji 

dětem, oběma paním učitelkám 
i rodičům, kteří vozili děti do školy 
brzy ráno, abychom pak společně 
mohli dětem nadšeně tleskat a od-
cházet ze sokolovny se zážitkem, 
na který se hned tak nezapomíná. 
A snad i děti budou chvíli vzpomí-
nat na své vystoupení s  úžasně 
milou a  empatickou zpěvačkou 
Magdou Malou, která neodešla 
dříve, dokud bylo v sokolovně byť 
jen jediné dítě, které si přišlo pro 
fotografii s věnováním, nebo pro 
společnou fotografii na památku. 

 
S poděkovánim J. Holinová

Třídy 1.A, 1.B - oslava 17. listopadu



Libišská moštárna ZO ČSZ Libiš
Vážení spoluobčané, 
chtěla bych Vás informovat o chodu Li-
bišské moštárny ZO ČSZ Libiš, která 
letos oslavuje kulaté 40. výročí. V minu-
lém roce došlo k změně vedení a dlouho-
letého vedoucího pana Jana Komárka, 
vystřídala Ing.  Jiřina Zemanová. Za je-
jího vedení (2022-2023) došlo k zakou-
pení nového pasterizéru, stáčeče lahví 
a nového lisu. Sezóna 2023, se rozbíhala 
pomalu a  těžce. Bylo málo lidí a  tech-
nika, která nás po mnoha funkčních le-
tech opustila nebyla stále vyměněna za 

novou, byť jsme na ni od obce dostali pe-
níze. Z toho důvodu došlo k provizorní 
opravě starého lisu alespoň na začátek 
moštování. Naštěstí po prvním týdnu do-
razil nový kontinuální lis a mohli jsme 
začít naplno. 
I do moštárny dorazilo zdražování, cena 
moštu se musela upravit podle nákladů 
na energie, materiál, ochranné pomůcky, 
mzdy a  modernizaci. Přistoupili jsme 
k výkupu jablek, aby bylo možné prodá-
vat volný mošt, který byl léta nedostat-
kovým zbožím. Proto jsme Vám ho mohli 
nabídnout při rozsvícení stromečku, 
ohřátý a ochucený. 
Zde je malá rekapitulace moštovací se-
zony 2023: 
Od 1. 9 do 2. 11. 2023 se vybralo 7 
563 kg jablek od občanů, vyrobilo se 6 
334 lahví moštu. 3 829 lahví bylo vydáno 
oproti jablkům. Já jsem se v této mošto-
vací sezóně stala zástupkyní vedoucí 
moštárny, a tak bych tu na tomto místě 
ráda poděkovala spolupracovníkům, kteří 
nejen obětují svůj čas, ale i za cenu ne-
pohodlí a vystoupení z komfortní zóny, 

vyrábějí velmi chutný produkt. Děkuji 
paní Šerákové, Pokorné, Zemanové, Pi-
potové, pánům Růžičkovi, Pilotovi a Lin-
hartovi. 
Rádi bychom přinášeli tuto službu Libiš-
ské komunitě občanů i nadále a rozšířili 
sortiment o jablečný ocet a křížaly. Bu-
deme rádi, když nám i  v  následujícím 
roce zachováte svou přízeň. Přejeme Vám 
krásné svátky a šťastný Nový rok 2024. 
Za vedení moštárny ZO ČSZ Libiš 

 
Zuzana Koktanová

Stolní tenis v Libiši  
hřeje navzdory mrazům 
Pohádková zima se přelila i do 
pálek našeho oddílu a navzdory 
venkovním mrazům se vyhří-
váme na prvním místě tabulky. 
Přejme si tedy, aby tato idylka 
vydržela co možná nejdéle a 
mohli se tímto stavem pochlubit 
i na konci sezóny. Stejně tak si 
přejme, aby turnaj žen, který 
jsme letos již po 5. pořádali, z 
toho podruhé pod záštitou paní 
starostky Libiše, byl i nadále tak 
úspěšný a i v příštích letech na něm předváděly ty nejlepší ženy v okrese své umění. 
Krásné svátky vánoční a vše dobré v novém roce. 

Váš oddíl stolního tenisu TJ Sokol Libiš 

Výstava betlémů 
v knihovně 
V současné době si do 8. 1. 2024 můžete 
v knihovně prohlédnout malou, již tra-
diční, výstavu betlémů. Každý rok se 
s panem Jiřím Linhartem snažíme, aby-
chom Vám na výstavě ukázali nejen naše 
betlémy, které již znáte, ale i  betlémy, 
které pro Vás budou nové a  zajímavé. 
A tak Vám nebudu vypisovat, co je u nás 
nového… přijďte se podívat do knihovny.  

J. Holinová
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FOTBALOVÉ OKÉNKO

Béčko po podzimu 
na desátém místě 
Libišský B tým mužů přezimuje na desá-
tém místě tabulky mělnického okresního 
přeboru. Ve třinácti podzimních utkáních 
mladý libišský tým zaznamenal pět ví-
tězství, jednu remízu a  sedm porážek. 
Před jarními odvetami tak má na svém 
kontě 16 bodů a skóre 28:26. Nejlepším 
střelcem mužstva po podzimní části se-
zóny je Ondřej Havlík se čtyřmi góly. Do 
třinácti podzimních zápasů zasáhlo 
27 hráčů včetně dorostenců.

Dorost 
V kádru dorostu nastala velká obměna 
a věděli jsme, že krajská soutěž nebude 
pro nás nic jednoduchého. Přístup někte-
rých hráčů v  přípravě naznačil, že to 
s fotbalem nemyslí až tak vážně. Někteří 
mladí hráči si mysleli, že se bude začínat 
až po prázdninách, někteří si vybírali do-
volenou v době, kdy je potřeba trénovat. 
Když přišlo první mistrovské utkání, při-
šla i realita. Tým Dobrovic, kterému jsme 
v minulém ročníku nedali čuchnout, tak 
nás přehrál ve všech směrech. Ve druhém 
utkání jsme sice v Bousově dvakrát vedli, 
ale tím, že jsme neměli hráče na střídání, 
soupeř vyrovnal. Ve třetím utkání jsem 
čekal, že se nám podaří porazit Sporting 
Mladá Boleslav, ale porazil nás, za mě asi 
nejlepší útočník soutěže, Urban. Ani 
v dalších zápasech se nám nedařilo a utr-
pěli jsme vysoké prohry. Čekal nás zápas 
s Kostelcem, na který moc neumíme, ale 
kluci se kousli a  poprvé okusili chuť 
výhry. Myslím, že i když nás čekaly tři 
týmy z popředí tabulky, mohlo to nejen 
týmu, ale i realizáku, který už tak trochu 
nevěděl, co udělat lépe, pomoci. I když 
jsme další tři utkání prohráli, kluci začali 

na sobě pracovat i v menších skupinách, 
poctivě chodili na tréninky a bylo cítit, že 
do posledních čtyřech utkání půjdou 
dobře naladěni. Řekli jsme si, že teď je 
chvíle, kdy je potřeba pracovat jako jeden 
tým od brankáře, kterého ladil Tomáš 
Chytrý, přes herní věci, na kterých pra-
covali Michal Panocha ml., Filip Mírek 
a Natka Štastná. 
Na Čechii to ještě nevyšlo, i když jsme 
nebyli horším týmem, rozhodly hrubé 
chyby, ale to je fotbal. V posledních třech 
utkáních s  týmy Klecan, Roztok 
a Straky/Struhy jsme hráli bojovný fotbal 
a šli jsme si od úvodního hvizdu rozhod-
čího za vítězstvím. 
Chtěl bych tímto všem klukům poděko-
vat hlavně za poslední měsíc, že to, jak se 
říká, nezabalili a  makali do poslední 
chvíle. A protože jsem na rozlučce trochu 
zapomněl poděkovat realizáku, který ze 
začátku neměl moc důvodů k radosti, ale 
pořád vymýšlel nové věci a věřil – činím 
tak nyní. Společně s kluky chceme podě-
kovat Romče a Milovi Trédlovým a všem 
rodičům za podporu v  domácích utká-
ních. 

Michal Panocha - trenér dorost

Máme za sebou podzimní část soutěžního 
ročníku 2023/2024. Do tohoto ročníku 
jsme nastoupili v každé věkové kategorii 
s jedním týmem. Prakticky od nuly jsme 
postupně začali budovat kategorii mini-
přípravka, jelikož se nám všechny děti 
posunuli vzhledem k věku do kategorie 
starší. Všem dětem, jejich rodičům a tre-

nérům patří velké poděkování za skvělou 
reprezentaci našeho klubu v  okresních 
soutěžích a na odehraných turnajích. Vý-
sledky a aktuální informace mohou naše 
fanynky a  fandové sledovat na webu 
www.sokollibis.cz.  Zároveň bych chtěl 
poděkovat našim skvělým správcům 
Romče a  Mílovi, kteří se o  nás opět 

skvěle starali a vždy se nám snažili vy-
tvořit ty nejlepší podmínky pro naši práci. 
Nejen za sebe, ale za všechny co se v Li-
biši mládežnickému fotbalu věnují, přeji 
všem krásné a pohodové vánoční svátky. 
Budeme se na vás těšit i v roce 2024, do 
kterého přejeme hlavně pevné zdraví. 

Filip Mírek - vedoucí mládeže

Podzimní část ročníku 2023/2024 skončila

Školení Coerver Intro 

Po mnoha letech se i v našem klubu po-
dařilo zorganizovat školení pro trenéry 
z okresu Mělník. Čekali nás 2 hodiny te-
orie a  5 hodin praktického cvičení na 
našem hřišti s  umělou trávou. Tohoto 
kurzu se zúčastnilo 5 trenérů našich mlá-
dežnických kategorií a 19 trenérů ze sou-
sedních klubů. Coerver Coaching je 
tréninková metoda zaměřená na práci 
s  balonem, na detail každého pohybu 
hráče s míčem, způsobu provedení a vý-
ukou efektivně vedeného tréninku fotba-
lové mládeže. Pevně věřím, že každého 
účastníka tento kurz obohatil a do svého 
tréninku tak část z toho, co zde viděl, do-
káže přenést. Na našem hřišti pak bu-
deme vídat o něco víc seběvědomé hráče, 
kteří nás diváky budou zkrátka bavit. 



Starší žáci 
Po podzimní části sezóny jsme na 5. 
místě s bilancí 4 výher (+1 kontumace), 1 
remízy a 4 proher. Se skóre 35:21 držíme 
střed tabulky a budeme se chtít s Byši-
cemi poprat o 4. místo. Rád bych psal 
o místě třetím, ale to jsme si nechali zby-
tečně utéct posledním zápasem. Sezónu 
jsme začali dvěma vysokými výhrami 
v  domácím prostředí proti týmům ze 
spodní části tabulky. Obě tato utkání byla 
z  naší strany zvládnutá jak po výsled-
kové, tak po fotbalové stránce. Kluci se 
snažili hrát fotbal, držet míč na zemi 
a kombinovat. Každým gólem se bavili 
a tak by to mělo být. K těmto zápasům 
bych mohl přirovnat i zápas ve Vysoké, 
která je na tom ze spodních týmů nejlépe, 
avšak fotbalovostí jsme podle mého ná-
zoru zcela jinde. Bohužel to v tomto zá-
pasu moc vidět nebylo a kluci se snažili 

spíše ukázat kvalitu samostatně než tý-
mově. Posledním vyhraným zápasem 
bylo domácí střetnutí proti Byšicím. 
Tým, který je na tom velmi podobně jako 
my. Jak pozicí v tabulce, tak předvádě-
nou hrou. Utkání jsme ale většinu času 
kontrolovali a netradičními střelci roz-
hodli v náš prospěch. Prohry jsme zazna-
menaly pouze proti triu vedoucích 
mužstev. V Měšicích nás zaskočil důraz 
a vyspělost protihráčů, i když jsme se na 
to připravovali a jsme si vědomi, že ne-
jsme největší tým. Poslední zápas s Kos-
telcem, pořadově druhý, se nesl 
v podobném duchu. Bezbrankový výsle-
dek jsme drželi do 60. minuty, ale o vše 
jsme se připravili zbytečnými chybami 
a nedůrazem. Pravým opakem byly zbylé 
dvě porážky. Jak proti Velkému Borku, 
tak první zápas proti Kostelci, jsme před-
vedli pohledný fotbal. Soupeře jsme dr-
želi bez míče a hráli si vlastní hru. Borku 

se nám podařilo dát 2 góly do poločasu, 
ale i přes to jsme prohráli. 
S Kostelcem jsme opět hráli dlouho vy-
rovnané utkaní, ale nepodařilo se nám 
vstřelit góly. Na těchto zápasech bylo 
vidět, že můžeme hrát naprosto s  kaž-
dým. Nemusíme se nikoho bát, byť může 
být o tři hlavy větší nebo o míli rychlejší. 
Důležité je bojovat jeden za druhého 
a chtít hrát fotbal. 
Máme přes zimu určitě, na čem zapraco-
vat. Chce to poctivou docházku, kterou 
má jen hrstka hráčů a výsledky se brzy 
dostaví. 
Děkuji za doplnění týmu mladším 
žákům, kteří s  námi každým zápasem 
rostou a rozhodně se neztratí. Poděkování 
patří také našemu rozhodčímu Alešovi, 
díky kterému se můžeme plně věnovat 
trénování a nikoliv mávání či pískání. 

 
Ondřej Havlík - trenér starší žáci

A tým 
A mužstvo se v probíhající sezóně kraj-
ského přeboru momentálně pohybuje nad 
sestupovými vodami této soutěže, kdy 
nás především tíží velký počet obdrže-
ných branek, ale i momentální bezmoc na 
hřiště soupeřů, kdy jsme z dosavadních 
15 zápasů byli úspěšní pouze v jednom 
a to v Kutné Hoře, kde jsme uhráli re-
mízu a přivezli tak kýžený bod do Libiše. 
Věříme, že se nám stávající kádr, který 
zůstává, podaří natolik posílit, abychom 
sehráli důstojnější roli a  na jaře začali 
atakovat přední příčky. Momentálně nám 
tedy za tyto výkony náleží 10. místo ta-
bulky se ziskem 17 bodů a skóre 30:37. 
Tuto pozici se budeme snažit maximálně 
vylepšit.

Mladší přípravka 
Po úspěšném startu sezóny se nám podařilo v dalších kolech na 
tento úspěch navázat a podzimní část této sezóny jsme ukončili 
s 8 výhrami a 2 prohrami, kdy nás dokázal porazit jen tým 
H. Beřkovic. Mezi oficiální zápasy jsme přidávali i zápasy přá-
telské se soupeři různých kvalit, abychom zapojili i nováčky 
a zároveň jsme se naučili hrát i proti těžším soupeřům. 
Po skončení podzimní části soutěže jsme rovnou skočili do ha-
lových turnajů, kde se nám dařilo jako houpačce 5. místo Ko-
loděje, 2. místo Říčany, 3. místo Běchovice. 

Pokud i v y máte doma malého fotbalistu narozeného v roce 
2015 nebo 2016, který má zájem doplnit náš tým, tak se při-
jďte podívat na náš trénink. Trénujeme pravidelně 3x týdně 
(Po, Čt a Pá - více info na www.sokollibis.cz). 

Peter Chorvát - trenér mladší přípravka
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ze sportu 
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zájmové spolky — zábava

OSMISMĚRKA 

Výhercem naší minulé osmisměrky  
se stala rodina Ptáčkova.  
Přejeme celé rodině radostné vánoční svátky 
a doufáme, že s námi budou hrát i nadále. 

BANÁNOVNÍK  BAŽINA  ČAJÍK  ČÁRKA  
DIODA  DOCHÁZKA  DOPING  DŮKAZ  
GENERÁTOR  HOTEL  KAHAN  KAPITOLA  
KEČUP  KIOSK  KLUBOVNA  KNIHOVNA  
KRÁSKA  LESOPARK  MALBA  MLUVA  
ODLIV  OPTIKA  PALAČINKA  REKTORÁT  
ROZKVĚT  ROZUM  RUKÁV  SARDINKA  
SEMAFOR  SERVIS  SKVRNA  SLONÍK  
SPALNIČKY  STRUP  STUPNICE  SUCHAR  
TÁBORÁK  TUŽKA  UMĚLKYNĚ

Jedna z hezkých pranostik říká, že: 
Když v prosinci mrzne a sněží, 
úrodný rok na to ...tajenka.... 

Vytvořeno na stránkách:  https://osmismerky.relaxweb.cz 

Největší dobrovolnická akce, vyhlášená 
Charitou Česká republika, probíhá opět 
v první polovině ledna také v Libiši a dal-
ších spřátelených obcích. Konkrétně ve 
dnech od 3. do 8. ledna chodí skupinky 
koledníků, tak jako Tři králové, obcházet 
místní obydlí, aby rozdávali radost 
a požehnání. Zároveň budou vybírat fi-
nanční prostředky na pomoc potřebným. 
Loňským záměrem Tříkrálové sbírky po-
řádané Charitou Neratovice bylo získat 
finance na vybudování bezbariérových 
chodníků kolem Domu s pečovatelskou 
službou sv. Jakuba v  Libiši, abychom 
našim klientům lépe zpřístupnili velkou 
část zdejší krásné zahrady. Ačkoliv se 
nám podařilo s vaší pomocí vybrat celou 
zamýšlenou částku, ukázalo se, že při 
současných cenách práce i materiálu to 
na realizaci tohoto projektu bohužel ne-
stačí. I v letošním roce je tak hlavním zá-
měrem sbírky získat chybějící finance na 
výstavbu chodníků, odpočinkových zón 
s altánem i celkovou revitalizaci zahrady, 
abychom v příštím roce mohli konečně 
začít stavět. Zbývající část vybraných 
peněz bude využita na nákup potřeb pro 
kreativní činnosti a  rehabilitační spor-
tovní vybavení pro seniory a pro práci 
s mládeží. Tři králové podle tradice při-

nesli narozenému Ježíši své dary. A co 
přinesou naši tříkráloví koledníci vám? 
Drobné dárečky, cukříky a  samolepky, 
ale hlavně přání pokoje a dobra vašim do-
movům a vašim rodinám a také radost: 
z dětských koled, ze setkání a z vědomí, 
že lidé jsou stále ochotní si navzájem po-
máhat. Budeme velmi rádi, pokud i vy 
zahájíte nový rok dobrým skutkem, při-
vítáte naše koledníky s otevřenou náručí 
a do sbírky se dle svých možností zapo-
jíte. Pomáháte tím, nejen nám, šířit dobro 
a lásku, které není nikdy dost. Zapojit se 
můžete též prostřednictvím online platby 

přes uvedený QR 
kód. Bezhotovo-
stním převodem lze 
přispívat od 1. 1. do 
31. 1. 2024. 
 
 
 

 
Za jakoukoliv účast vám předem moc dě-
kujeme a vážíme se jí. Pevné zdraví a po-
kojem naplněný rok 2024 

přeje Charita Neratovice

TRADIČNÍ TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024

(Vyluštěné znění osmisměrky napište na lístek, při-
pište své telefonní číslo a lístek vhoďte do poštovní 
schránky u dveří obecního úřadu. Výherce hrníčku 
vylosujeme 10. listopadu 2023 a budeme ho kon-
taktovat na přiložené telefonní číslo.)


